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ABSTRACT

         This study was performed in South Kordofan State in   Abou jubaiha 

locality. The study area is considered as one of more important areas have 

natural hashab stands in the state.
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      The objectives of the present study are: to highlight some social era- 

activistics of the people in the study area, to investigate the socio-economic 

values provided by Acacia senegal (hashab tree) to the local people in the 

study area, also to assess awareness about the multiple benefits of hashab 

trees so as to introduce hashab tree cultivation in all agricultural 

development programs.

           Data was collected through interviewed unstructured questionnaire in 

June 2007. Target groups were selected randomly and (spss) was used for 

data analysis.

Results show that:

         There is a strong social connection between the society members in the 

study  area.  The  main  source  of  income  is  Agriculture  and  gum  arabic 

production. There is alack of technical knowledge on how to use (sonki) for 

hashab  tapping.  There  is  a  need  to  promote  the  idea  of  gum  arabic 

production  associations  according  to  its  objectives  and  also  to  activate 

Decree that call for 10% of the total area of rainfed agricultural scheme to be 

planted with trees (hashab tree). 

 The study recommends that:

          It is important to encourage the Gum Arabic Company (G.A.C) and 

Banks to finance the gum producers during all gum production stages and 

the relationship between the (G.A.C) and gum producers should be 

strengthened.  

The infrastructure and services in production area have to be improved.

 Encourage  the  research  on  other  tree  species  that  have  socio-economic 

values in the study area, to reduce the pressure that can face hashab tree in 

the future, according to the socio-economic changes.
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الطرروحة ملخص

 أكث من تعد ،والت جبيهة أبو بمحلية فان كرد جنوب ولية في الدراسة هذه أجريت

حاليا. طبيعي نمو ذو هشاب بها  يتواجد الت الناطق
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 بالنطقة الفععلة الجتماعية الناشط و العادات بعض على الضوء إلقاء الدراسةالى هدفت 

 الهشاب شجرة تقدمها الت الجتماعية القتتصادية القيمة من لتحقق أيضا وهدفت كما ،

 جميع في زراعتها وإدخال الهشاب شجرة بفعوائد العرفة و الوعي ،وزيادة النطقة لسكان

بالنطقة.   الزراعية التنمية برامج

 العشوائي الختيار العلومات. بنظام لجمع الستبيان وسيلة استخدام تم

.2007يونيو في وذلك ، الولية العلومات لتحليل الوصفعي الحصاء للعينات.واستخدم

منها عديدة نتائج  القتتصادية الجتماعية للخصائص الحصائية التحاليل أوضحت :

 العربي الصمغ إنتاج ويعتب ؛ النطقة بتلك الجتمع أفراد بي قتوى اجتماعي ترابط يوجد

 لطق الصحيحة اللة عن العرفة في نقص هنالك أن أيضا وجد .كما للدخل الثاني الصدر

 الصمغ منتجي جمعيات فكرة لتفععيل الحاجة ظهرت الهشاب(السونكى) . كما شجرة

 ذراعي مشوع اى % من10 بزراعة الخاص الزراعي الرسوم تفععيل وكذلك العربي؛

 في محمية غابات إلى الطبيعية الغابات من جزء الهشاب) .وتحويل (شجرة أشجار مطري

. النية التطلبات من وهى طبيعية محميات شكل

منها عديدة بالتوصيات الدراسة وخرجت  :
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 ،لختلف مباشة الصمغ منتجي بتمويل والبنوك العربي الصمغ شكة دور تفععيل ضورة

 منتجي و العربي الصمغ شكة بي العلقتة وتطوير أهمية، ذو الصمغ إنتاج مراحل

 وتحسي ) بالنطقة العربي الصمغ منتجي (جمعيات الجمعيات فكرة .  تفععيل الصمغ

. .....الخ ،التعليم؛الياه الرشاد ،مثل النتاج منطقة في والخدمات التحتية البنيات

 وذلك .، اجتماعية اقتتصاديةو قتيمة ذات أخرى شجرية أنواع على العلمي البحث وتشجيع

 التغيات على .بناءا الستقبل في الهشاب شجرة على سيقع الذي الضغط تقليل أو منع

الجتماعية. القتتصادية
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